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V ý p i s   
z  U S N E S E N Í 
č.100/10 ze schůze  

Rady města Nový Knín 
4. 10. 2010 

 
Usnesení č. 1-100/2010 - RM 
Rada města Nového Knína 

s c h v a l u j e  program schůze rady města dne 
4. 10. 2010. 
 

Usnesení č. 2-100/2010 - RM 
Rada města Nového Knína 

s c h v a l u j e  geografické názvosloví na úze-
mí obce Nový Knín. 
 

Usnesení č. 3-100/2010 - RM 
Rada města Nového Knína 

b e r e  n a  v ě d o m í  žádost o zaměstnání na 
Městském úřadu Nový Knín. 
 

Usnesení č. 4-100/2010 - RM 
Rada města Nového Knína 

s c h v a l u j e  sponzorský dar na mezinárodní 
akci pro M. Váňu – Mistrovství světa ve spor-
tovním aerobiku ve výši 5.000,- Kč. 
 

Usnesení č. 5-100/2010 - RM 
Rada města Nového Knína 

b e r e  n a  v ě d o m í  stížnost na dlouhodobě 
nevhodné chování sousedů v ulici Pod Zám-
kem. 
 

Usnesení č. 6-100/2010 - RM 
Rada města Nového Knína 

s c h v a l u j e  rozpočtovou změnu č. 6/2010. 
 

Usnesení č. 7-100/2010 - RM 
Rada města Nového Knína 

s c h v a l u j e  finanční spoluúčast na rekon-
strukci obecního bytu v Libčicích manželům 
Svobodovým. 
 

Usnesení č. 8 -100/2010 – RM  
Rada města Nového Knína  

b e r e  n a  v ě d o m í  Výroční zprávu o čin-
nosti Základní školy Nový Knín za školní rok 
2009/2010 a Výroční zprávu o činnosti Mateř-
ské školy Nový Knín za školní rok 2009/2010.  
 

Usnesení č. 9-100/2010 – RM 
Rada města Nového Knína  

p r o j e d n a l a  v souladu s § 134 zákona 
č.262/2006 Sb. (zákoník práce) platové náleži-

tosti ředitele ZŠMŠ Nový Knín (příloha č. 1 
zápisu). 
 

  Ing. Tomáš Havlíček    PaedDr. Miloš Petřík 
       starosta města                 místostarosta 
 

V Novém Kníně dne    4. 10. 2010 

V ý p i s   z   U S N E S E N Í   č.101/10 
ze schůze Rady města Nový Knín 

25. 10. 2010 
 

Usnesení č. 1-101/2010 - RM 
Rada města Nového Knína 

s c h v a l u j e  program schůze rady města dne  
25. 10. 2010. 
 

Usnesení č. 2-101/2010 - RM 
Rada města Nového Knína 

s c h v a l u j e  rozdělení dotace na sport a kul-
turu takto: 

TJ Sokol Nový Knín       24.000,- Kč. 
SK Nový Knín                20.000,- Kč. 
Klub turistů                       3.000,- Kč. 
Rehabilitační cvičení        3.000,- Kč. 

 
Usnesení č. 3-101/2010 - RM 
Rada města Nového Knína 

s c h v a l u j e  záměr pronájmu pozemku parc. 
č. 1091 v k.ú. Starý Knín panu Jiřímu Bouško-
vi. 
 

Usnesení č. 4-101/2010 - RM 
Rada města Nového Knína 

s c h v a l u j e  záměr pronájmu části pozemku 
parc. č. 578/2 v k.ú. Libčice paní Janě Lexové. 
 

Usnesení č. 5-101/2010 - RM 
Rada města Nového Knína 

b e r e  n a  v ě d o m í  žádost na opravu kana-
lizace. 
 

Usnesení č. 6-101/2010 - RM 
Rada města Nového Knína 

b e r e  n a  v ě d o m í  žádost o povolení zří-
zení sjezdu na pozemek parc. č. 58/11 v k.ú. 
Nový Knín paní Libuše Zlatohlávkové. 
 

Usnesení č. 7-101/2010 - RM 
Rada města Nového Knína 

b e r e  n a  v ě d o m í  žádost o povolení pora-
žení stromu na parc. č. 72 v k.ú. Nový Knín 
paní J. Šiškové. 
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Zprávy ze zasedání městské rady a zastupitelstva 
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Usnesení č. 8-101/2010 - RM 
Rada města Nového Knína 

s c h v a l u j e  nabídku na zpracování energe-
tického auditu projektové dokumentace a admi-
nistrace dotace z OPŽP na snížení energetické 
náročnosti Zdravotního střediska v Novém Kní-
ně  
a   p o v ě ř u j e  starostu k podpisu příslušné 
smlouvy. 
 

Usnesení č. 9-101/2010 - RM 
Rada města Nového Knína 

s c h v a l u j e  rozpočtové opatření č. 7/2010. 
Podrobný rozpis jednotlivých položek je nedíl-
nou součástí tohoto usnesení. 
 

Usnesení č. 10-101/2010 - RM 
Rada města Nového Knína 

s c h v a l u j e  smlouvu o dílo na zhotovení 
stavby „Splašková kanalizace Nový Knín – II. 
Etapa“ s firmou PROMONT Uherské Hradiště 
s.r.o. IČ: 276 77 443 
a   p o v ě ř u j e  starostu města k podpisu 
smlouvy. 
 
   Ing. Tomáš Havlíček    PaedDr. Miloš Petřík 
       starosta města                  místostarosta 
 

V Novém Kníně dne   25. 10. 2010 

V ý p i s z  U S N E S E N Í  č.1/10 
ze zasedání  zastupitelstva města 

ze dne 9.11.2010 
 

U S N E S E N Í  č.1-1/10 – ZM 
Zastupitelstvo města Nový Knín 

s c h v a l u j e  program zasedání dne 
9.11.2010. 
 

U S N E S E N Í   č.2-1/10 - ZM 
Zastupitelstvo města Nový Knín 

v o l í návrhovou komisi na usnesení ve složení: 
předseda  - František Podhorecký 
člen          - Petr Chmelík, Martin Provazník 
 

U S N E S E N Í   č.3-1/10 - ZM 
Zastupitelstvo města Nový Knín 

v o l í  ověřovatele zápisu : Jan Hranický a Ja-
roslav Dolejš   
 

U S N E S E N Í  č.4-1/10 – ZM 
Zastupitelstvo města Nový Knín 

s c h v a l u j e  počet místostarostů v počtu 
jednoho. 
 

U S N E S E N Í  č.5-1/10 – ZM 
Zastupitelstvo města Nový Knín 

s c h v a l u j e  vykonávání funkce starosty 
jako dlouhodobě uvolněnou a ostatní funkce 
jako neuvolněné. 
 

U S N E S E N Í  č.6-1/10 – ZM 
Zastupitelstvo města Nový Knín 

s c h v a l u j e  způsob volby pro volbu staros-
ty, zástupce starosty, členů rady města jako 
veřejnou. 
 

U S N E S E N Í   č.7-1/10 - ZM 
Zastupitelstvo města Nový Knín 

v o l í  starostu města. Starostou města byl zvo-
len Ing. Tomáš Havlíček. 
 

U S N E S E N Í   č.8-1/10-ZM 
Zastupitelstvo města Nový Knín 

v o l í  zástupce starosty města. 
Zástupcem starosty byl zvolen PaedDr. Miloš 
Petřík. 
 

U S N E S E N Í   č.9-1/10-ZM 
Zastupitelstvo města Nový Knín 

v o l í  členem rady města Josefa Máchu. 
 

U S N E S E N Í   č.10-1/10-ZM 
Zastupitelstvo města Nový Knín 

v o l í  členem rady města Petra Chmelíka. 
 

U S N E S E N Í  č.11-1/10-ZM 
Zastupitelstvo města Nový Knín 

v o l í  členem rady města Jana Moravce. 
 

U S N E S E N Í  č.12-1/10-ZM 
Zastupitelstvo města Nový Knín 

v o l í  předsedou finančního výboru Josefa Ku-
báta. 
 

U S N E S E N Í  č.13-1/10-ZM 
Zastupitelstvo města Nový Knín 

v o l í  předsedou kontrolního výboru Ing. Petra 
Matějíčka. 
 

U S N E S E N Í  č.14-1/10-ZM 
Zastupitelstvo města Nový Knín 

v o l í  předsedou sportovní komise Jana Hra-
nického. 
 

U S N E S E N Í  č.15-1/10-ZM 
Zastupitelstvo města Nový Knín 

v o l í  předsedou sociální komise Bc. Ivu Ram-
bouskovou. 
 

U S N E S E N Í  č.16-1/10-ZM 
Zastupitelstvo města Nový Knín 

s c h v a l u j e  odměňování neuvolněných 
členů zastupitelstva tak, že odměny podle naří-



 

Uzávěrka vánočního Novoknínského zpravodaje 
Upozorňujeme, že uzávěrka letošního posledního Novoknínského zpravodaje je 15.12.2010. 

Později doručené příspěvky budou zveřejněny až v příštím roce. Ve vánočním čísle nevydáváme 
žádné inzeráty.  

Děkuji touto cestou všem za projevenou dů-
věru v komunálních volbách 2010. Vaší důvěry 
si nesmírně vážím a čerpám z ní sílu v mnohdy 
náročných a obtížných chvílích spojených 
s funkcí starosty. Budu se snažit v novém vo-
lebním období tuto důvěru nezklamat a praco-
vat ve prospěch města o občanů podle svého 
nejlepšího vědomí a svědomí. 

Tomáš Havlíček 
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zení vlády č. 37/2003 Sb., ve znění nařízení vlá-
dy č. 20/2009 Sb. ze sloupce podle velikosti 
obce (sl. č. 7, 10 – 13) dostávají ve výši 100% a 
ze sloupce podle počtu obyvatel (sl. č. 9 a 14) 
dostávají ve výši 50%. Účinnost těchto odměn 
je od 9. 11. 2010. 
 

    Ing.Tomáš Havlíček     PaedDr.Miloš Petřík 
        starosta města                 místostarosta 
 

V Novém Kníně dne  9.11.2010 

Letošní rozsvícení vánočního stromu na 
náměstí Jiřího z Poděbrad proběhne v pátek 
3. prosince 2010 od 18.00 hodin, kdy bude 
strom požehnán. Při této příležitosti vystou-
pí místní pěvecký sbor „Hlahol“ a žáci naší 
základní školy. Akci již tradičně zakončí 
ohňostroj. Občerstvení na náměstí zajištěno. 

Rozsvícení  
vánočního stromu 

Děkuji panu starostovi Tomáši Havlíčkovi a 
městskému zastupitelstvu za milé a vřelé blaho-
přání k mým narozeninám. 

Miloslava Dolejšová 

PODĚKOVÁNÍ 

Staroknínští občané Vás zvou na již tradiční 
rozsvícení vánočního stromku u Sádky,  

které se koná  
dne 4. prosince od 18.00 hodin. 

Občerstvení zajištěno. 

Rozsvícení vánočního stromu 
ve Starém Kníně 

Rádi bychom touto cestou poděkovali Městu 
Nový Knín za příjemný zážitek, kdy jsme se 
dne 6.11.2010 zúčastnili vítání občánků 
s našimi dvojčátky Bárou a Jiřím Kubišovými. 

 Upřímně děkují rodiče Markéta a Lukáš. 

Zájezdy do divadla v roce 2011 
Příští rok bude opět pokračovat spolupráce 

našeho úřadu s Divadlem Antonína Dvořáka 
v Příbrami. Společně zajišťujeme celoroční 
předplatné do tohoto divadla. V roce 2011 se 
bude jednat o 7 představení - jak souboru 
okresního divadla, tak hostujících divadel praž-
ských. Cena předplatného včetně dopravy pro 
příští rok činí 1328,- Kč. Pokud máte o před-
platné zájem, stačí nahlásit i telefonicky na 
městský úřad pí. Rambouskové /tel. 
318593015/ a to do 10. prosince 2010. 
Částku 1.328,- Kč za permanentky pro příští 

rok nutno zaplatit do 10. ledna 2011. 
Seznam představení pro příští rok je k dostání 

na MěÚ.                                                       j.r. 

V době vánočních svátků bude  
MěÚ v Novém Kníně 

 úplně uzavřen ve čtvrtek 23. 12.  
a v pátek 31. 12. 2010. 

V měsíci prosinci blahopřejeme 
k významným narozeninám  

paní Vlastě Pecharové,  
paní Terezii Seitzové  
a panu Miloslavu Fafejtovi.  

Všem oslavencům přejeme hodně 
zdraví a pohody. 

B l a h o p řá n í 

/měú/ 

! 



 

Po řadě let obnovilo naše město slavnostní akt „Vítání 
občánků“. Máme velkou radost, že se na tuto akci přihlá-

sili rodiče se svými dětmi. Dne 6. listopadu 2010 byli přivítáni jako noví občánci města Anežka 
Chmelíková, Bára a Jiří Kubišovi, Beáta Vitoňová, Antonín Michálek, Robin Amler, Kristýna 
Krotilová, Dominika Růzhová, Daniel Brejcha a Filip Jirásek. Slavnostní projev s poděkováním 
rodičům a přáním všeho dobrého do života dětí přednesl pan starosta Ing. Tomáš Havlíček. U ko-

lébky zarecito-
vala Eliška Hu-
bičková, na flét-
nu a housle za-
hrály Anička 
Picková, Terez-
ka Miletičová a 
Eliška Budková 
pod vedením 
paní učitelky 
Mgr. A. Budko-
vé. Všechny 
dětičky zvládly 
slavnostní obřad 
perfektně a kdy-

by se přece jen 
nějaké chmury 
na malých čelíč-
kách objevily, 
příjemná hudba 
v podání uvede-
ných hudebníků 
je ihned odehna-
la. Maminky si 
odnesly kytičky 
a dětičky pro 
potěšení plyšové 
zvířátko. Pro 

vzpomínku na 
tento slavnostní 
d en  o bd rže l i 
všichni pamětní 
fotografii s CD. 
Děkujeme všem, 
kteří se této akce 
zúčastnili a věří-
me, že budeme 
v této obnovené 
tradici nadále po-
kračovat. 

 Vítání občánků 
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Oznámení o přerušení  
dodávky elektřiny 

Dne 10.12.2010 bude  
v době od 08.00 do 16.00 hodin  
přerušena dodávka elektřiny v Novém Kníně  

- ul. Vilová, Čapkova, Nerudova. 
Dne 14.12.2010 bude  
v době od 08.30 do 13.30 hodin  
přerušena dodávka elektřiny v Novém Kníně 

- Prokopcův mlýn, Pod Mikulí ČSAV.   

Upozorňujeme všechny majitele pejsků, 
aby poplatek na rok 2011 zaplatili v měsíci 
lednu 2011. V opačném případě jsme nuceni 
novými předpisy v účetnictví poplatky vy-
máhat jako dluh.                              /měú/ 

TJ Sokol Nový Knín zve občany ke sportování 
do místní sokolovny. Materiální vybavení a podmínky jsou vytvořeny pro stolní tenis (4 stoly), 
badminton, líný tenis, volejbal, případně pro další sporty možné provozovat na sále o rozměrech 
16x9m. Zájemci se mohou dohodnout o podrobnostech a termínu na tel. 604 979 956 – S.Fiala. 

Dále zveme občany Nového Knína na turnaj ve stolním tenise „O pohár starosty Sokola“. Tur-
naj se koná v sokolovně ve středu 29.12.2010 od 9.00 hodin. Kategorie a systém turnaje dle počtu 
přihlášených. Přihlášky posílejte na email - sta.fiala@seznam.cz nebo volejte na tel 604 979 956. 

         Uzávěrka přihlášek je 15.12.2010.                                                                                /sf/ 

Upozornění 

Město Nový Knín a Sbor pro občanské záležitosti pořádají  

POSEZENÍ SE SENIORY 
v sobotu 11. prosince 2010 ve 14.00 hodin v sokolovně v Novém Kníně. 

Je připraveno malé pohoštění  
a několik kulturních vystoupení pro Vaše pobavení. 

Doprava na tuto akci je zajištěna, je však nutné, aby každý, kdo chce vyu-
žít dopravu, to nahlásil do pátku 10. prosince 2010 na Městském úřadu 

v Novém Kníně (318 593 015) s informací, odkud odvézt. 

Srdečně zveme všechny příznivce dobré pohody. 

Opuštěné kočky 
Na Kozích Horách zůstalo opuštěných 

několik koček v dobrém stavu. Případní zá-
jemci, kteří by se jich chtěli ujmout, mohou 

kontaktovat pana Slepičku na tel. č. 
736 250 002. 

Už jako tradičně přivezou 
skautky Betlémské světlo do 
Nového Knína.  

Betlémské světlo si můžete odnést z mincovny 23.12.2010 od 13.30 do 17.00 hod. 
Nebo bude k dispozici na faře a o mších svatých v kostele. Do domácností jej budeme roznášet 

v témže čase pouze na telefonické vyžádání na tel. 318593221 nebo 605370366. Volejte nejpoz-
ději do 23.12. 2010 do 12.000 hod. 

                          Radost z Betlémského světla Vám přejí skautky a světlušky.                            /vf/ 

TJ Sokol Nový Knín 

 Betlémské světlo 

 



 

V měsíci září jsme navštívili údolí Valle di Ledro v Itálii. Kromě jiných programů jsme si pro-
hlédli vybavení a techniku v hasičské zbrojnici. V rámci této akce a prohlubování navázané spolu-
práce jsme byli obdarování čestnou plaketou. 

Členové našeho SDH obdrželi poděkování, předané na shromáždění představitelů SDH okresu 
Příbram dne 20.10.2010, za účast při povodních v Libereckém kraji. Kromě našich členů se této 
akce zúčastnili rovněž členové ČHJ Libčice. 

Členové SDH Nový Knín, ČHJ Libčice a 
bojovníků za svobodu spolu se zástupci měs-
ta položili dne 28.10.2010 kytice 
k památníkům u příležitosti vzniku samostat-
ného československého státu. Společně jsme 
navštívili památník na náměstí v Novém Kní-
ně u kostela, ve Starém Kníně, na Kozích 
Horách a v Libčicích. Děkujeme všem pří-
tomným na této památné akci. 
 

Informujeme členy 23. okrsku SDH  
o konání výročních valných hromad  

jednotlivých sborů: 
SDH Sudovice … 25.12.2010 od 14,00 hod. 

  v hasičské zbrojnici Sudovice 
SDH Nový Knín .. 7.1.2011 od 18,30 hod.  

v hotelu na náměstí v Novém Kníně 
SDH Záborná Lhota .. 15.1.2011 od 18,30 h.  

v hasičské zbrojnici Záborná Lhota 
SDH Prostřední Lhota..21.1.2011 od 18,30 h.  

v hostinci Prostřední Lhota 
Okrsková výroční valná hromada se uskuteč-
ní dne 4.2.2011 od 18,30 hodin v hotelu na 

náměstí v Novém Kníně. 
Všichni členové jsou srdečně zváni,  

občerstvení bude zajištěno. 
       Miroslav Konopásek, starosta 23. okrsku 
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Objednejte si z naší nabídky  

na vánoční stůl salát,  

chlebíčky či jiné dobroty. 

Objednávky přijímáme  

od pondělí do čtvrtka  

od 9.00 do 12.00 hod. 

na tel. čísle 721768854. 

Jarolímkovy lahùdky 

Chcete mít klidné Chcete mít klidné   
vánoční svátky? vánoční svátky?   

Informace SDH Nový Knín 

Na MěÚ Nový Knín (v kanceláři matriky) jsou do konce 
roku 2010 k prodeji známky na svoz TKO. 

Ceník svozových známek TKO pro rok 2011                              

Četnost svozů Počet svozů Nádoba 110 l Nádoba 1100 l 
1x  týdně po celý rok 52 2.240,- 16.120,- 
1x za 14 dní po celý rok 26 1.570,- 11.280,- 
Sezónní - 1x týdně v zimě a  41 2.120,-   
              - 1x za 14 dní v létě 
Zimní - 1x týdně v zimě 30 1.680,-   
Měsíční - 1x měsíčně po celý rok 12 1.130,- 7.740,- 

     Ceny jsou uvedeny včetně  DPH    Zimní období: od 1.1.do 30.4. a dále od 1.10.do 31.12.2011 

 

Upozornění 
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Vážení spoluobčané, dovoluji si obrátit se na 
Vás jako již obvykle v tomto čase se stručnými 
zprávami z činnosti Farní charity Starý Knín. 

V sociální oblasti se staráme přibližně o 700 
starých či nemocných lidí, naše sociální služby jsou 
rozprostřeny v 11 střediscích od jižního Kladenska 
až po Voticko a nově také Posázaví (Bratronice, 
Hořovice, Davle, Štěchovice, Nový Knín, Svaté 
Pole, Kamýk nad Vltavou, Petrovice, Votice a začí-
nající Kácov). S podporou grantu z OP Lidské 
zdroje a zaměstnanost začínáme rozvíjet středisko 
také na Praze 6. Poskytujeme čtyři druhy sociálních 
služeb pro seniory – službu pečovatelskou (také 
v sedmi obecních domech s pečovatelskou služ-
bou), službu osobní asistence, službu odlehčovací 
(načas nahrazující rodinnou péči) a službu aktiviza-
ce seniorů. Našimi klienty jsou lidé, kteří s naší 
pomocí a pomocí rodiny vcelku dobře mohou žít 
ve svých domovech, až po lidi v terminálním stadiu 
života. Naším posláním je, aby lidé nemuseli ne-
dobrovolně odcházet do sociálních zařízení typu 
domov důchodců či LDN a mohli žít ve svém do-
mácím prostředí.  

V tomto roce jsme byli postiženi spolu s velkým 
počtem dalších organizací nerozumnou politikou 
Středočeského kraje, která nás dostala na okraj 
finanční likvidace. Přitom nešlo o úsporu prostřed-
ků ze státního rozpočtu, protože těchto zdrojů bylo 
stejně jako pro rok 2009. Rozsah služeb jsme za-
chovali jen díky obětavosti našich zaměstnanců. 
Jejich mzdy jsme museli snížit až k úrovni mzdy 
minimální.  

Náš Azylový dům sv. Ludmily v Mokrovratech 
si vede velmi dobře, je stále obsazen a pomohl již 
mnoha lidem. V létě byl v Azylovém domě úspěš-
ně uzavřen jednoroční projekt podporovaný 
z NROS zaměřený především ve prospěch dětí 
pobývajících v domě. 

Možná že víte, že v květnu tohoto roku zemřel 
Otec biskup Jaroslav Škarvada, titulární biskup 
litomyšlský a posléze světící biskup pražský a ge-
nerální vikář pražské arcidiecéze. Ti z Vás, kteří 
znají jeho životopis, budou se mnou jistě souhlasit, 
že Otec biskup byl významnou osobností nejnověj-
ších českých národních dějin. Jsme hrdi na to, že 
právě nám byla svěřena intenzivní péče o něj 
v posledním roce a čtvrt jeho života. 

V oblasti zdravotní péče nám dělá radost naše 
loni založené středisko domácí zdravotní péče ve 
Voticích, které se velmi dobře rozvíjí. Uvažujeme 
rozšíření zdravotní služby o další území, kde tato 
služba poskytována v podstatě není. Zde však bude 
záležet na stanovisku zdravotních pojišťoven, pře-
devším VZP. 

V oblasti vzdělávání našich zaměstnanců 
v přímé péči jsme zavedli interní systém vzdělávání 
tak, aby každý zaměstnanec absolvoval ročně 24 
hodin vzdělávání, jak požaduje zákon. Jistý počet 
našich zaměstnanců především z řad středního ma-
nagementu studuje již třetím rokem na vyšší odbor-
né škole. Jedna z našich pracovnic získala bakalář-
ský titul. Náš 150 hodinový kurz pro pracovníky 
v terénních službách akreditovaný u MPSV je 
v těchto dnech právě v chodu. 

Náš ekonomicko-správní odbor v tomto roce 
čelil kontrolám např. z úřadu práce (bez závad) a 
krajského úřadu (bez závad). Při přebírání protoko-
lu o další kontrole před několika dny na MPSV 
jsem byl ujišťován vedoucí kontrolního týmu, že 
máme všechno v pořádku. Další kontrolu očekává-
me v prosinci. Jako každý rok i letos bylo hospoda-
ření podrobeno auditu - také bez závad. 

V tomto roce mi udělalo radost to, že jsme získa-
li podporu pro tři projekty z Operačního programu 
Lidské zdroje a zaměstnanost. Radost mi udělal 
také náš koncert v Tereziánském sále břevnovské-
ho kláštera s velmi pěknou návštěvou cca 100 lidí, 
který jsme pořádali s cílem zakořenění v pražském 
terénu. 

Snad bych ještě mohl připomenout, že počátkem 
roku naše kanceláře v Novém Kníně byly terčem 
vloupání. Ale i z toho se dá vytěžit něco dobrého. 
Když si uvědomíme, co všechno si my lidé dovede-
me navzájem provést, vytane nám na mysli úsloví 
našich předků „Čiň čertu dobře, peklem se ti odmě-
ní.“ Nechť je toto varování našich předků pouče-
ním pro nás pro všechny (i když třeba právě nelou-
píme).  

Chtěl bych poděkovat mnoha obcím za jejich 
finanční i jinou podporu naší činnosti, v našem 
regionu především Městu Nový Knín a Obci Cho-
tilsko a jejich starostům. 

Chtěl bych upřímně poděkovat našim pracovni-
cím (a pracovníkům) v přímé péči, kteří i při velmi 
nízké mzdě plní své povinnosti. Je jich mnoho a 
nemohu je tedy všechny vyjmenovat. Děkuji všem 
vedoucím středisek, kteří obstáli i ve ztížených 
poměrech. Děkuji vedoucím našich odborů paní 
Marii Bouchalové, Bc. Stanislavě Krejčíkové a Ing. 
Jitce Šafářové a jejich nejbližším spolupracovnicím 
Ing. Janě Pickové, Ing. Janě Salcmanové, Mgr. 
Janě Šafránkové, Ing. Miroslavě Šašmové a Zdeně 
Týcové, na něž především dolehly turbulence toho-
to roku. 

A Vám, moji milí spoluobčané, na přelomu času 
mezi svátkem Krista krále (21. 11.), který uzavírá 
celý kruh církevního roku, a mezi novým začátkem 
první nedělí adventní (28. 11.) přeji, aby nám všem 
byl shůry dán dar nových začátků a abychom je 
také dokázali prožít a uskutečnit. 
Váš dr. Stanislav Žák, CSc.-ředitel FCH Starý Knín 

Zprávy z farní charity 



 

Vážení spoluobčané, je pro mě velkým potěšením představit Vám básníky ze 2. třídy naší školy. 
Jsem ráda, že i v dnešním přetechnizovaném 
světě je vidět, že si děti rády a s nadšením hrají 
se slovy a jimi vytvořená poezie svědčí o jejich 
fantazii a vnímání krás českého jazyka. 

        PhDr. L. Havlíčková 

Vážení spoluobčané, přinášíme Vám další číslo Mokrovratského 
zpravodaje. Jsem velmi potěšen, že množství příspěvků neustále roste a že máte možnost být 
čím dál více a detailněji informováni o dění v naší obci. Zároveň bych chtěl všem připomenout, 

že řádná zasedání zastupitelstva obce jsou veřejná a mů-
že je navštívit každý občan.  

10.12.2010     Hornické muzeum Příbram s vánoční tématikou 
16.12.2010     Vánoční besídka pro rodiče a přátele školy od 16:00 hod. 
21.12.2010     Odpadá odpolední vyučování 
22.12.2010     Ředitelské volno ( i MŠ) 
Vyučování v novém roce začíná v pondělí 3.1.2011.                          

    Mgr. J. Zorková 

Hudební pořad 
 "Slyšte, slyšte aneb 

co se stalo v Betlémě" navodil v naší škole atmo-
sféru blížících se Vánoc. Děti se aktivně zapojily 
do role Marie, Josefa, pastýřů, králů Kašpara, Meli-
chara a Baltazara a připomněly si tak legendu 
o narození Ježíška.                   Miroslava Kubátová 

Děti ZŠ a MŠ při představení 

Mladí básníci 

Slyšte, slyšte  
aneb co se stalo v Betlémě  

Můj den 
Ráda chodím ven. 
Je to prima den. 
Večer chodím spát. 
Ráno si jdu hrát.    
                (Alenka) 

Létá, létá dráček, 
říkáme mu Mráček. 
Má barvičku zelenou, létá celou krajinou. 

(Natálka) 

O drakovi 
V jeskyni je hodný drak.  
Bojí se ho malý rak. 
Couvá, couvá pozpátku. 
Co je to za pohádku? 
Rak se přece nebojí! 
Jinak chodit neumí! 
                          (Toník) 

 Byla jedna Kamilka, oči má jak pomněnka. 
Směje se jak sluníčko a má ráda jablíčko. 
A tu hrušku ze zahrady, tu mám ráda taky, mami. 
                                                                  (Kamča) 

Pouštěli jsme draka, to jsme teda paka. 
Šňůrka byla krátká a lavička vratká. 
Vítr vůbec nefoukal, drak se pořád otloukal. 

                                                       (Matýsek) 

Kaštane, kaštane, spadni mi do dlaně. 
Kdepak, kdepak, ne, ne, ne, nespadnu ti do dlaně. 
Neláká mě padat do křoví, když na stromě je větší 
pohodlí. 
Už je konec, zvonec.                                (Vojtík) 

Nad námi je kopeček, pod ním je náš domeček. 
U domečku stromeček, na stromečku větvička, 

rostou na ní jablíčka.                         (Vítek) 

První hodina je matika. 
Kamarád při ní naříká. 
Mně však rychle utíká.    (Romča) 

Střípky informací z naší MŠ a 

 
 

l i s t o p a d  2 0 1 0  

Mì s í č n í k  p r o  M o k r o v r a t y ,  
 P o u š t ì  a  o k o l í 



 

Zápis z ustavujícího zasedání Zastupitelstva 
obce Mokrovraty, 

konaného dne 11. 11. 2010 
 

Přítomni: pp. Ing. Feglar, Ing. Sainer, Kottová, 
Ecklová, MUDr. Macas, JUDr. Kučíková, 
MUDr. Růžička, Mgr. Zorková 

Omluven: p. Kalát 
 

Program: 
1) Zahájení 
2) Složení slibu členů zastupitelstva obce 
3) Určení ověřovatelů zápisu a zapisovatele 
4) Schválení programu 
5) Volba starosty a místostarosty obce  
6) Volba předsedů finančního a kontrolního 

výboru 
7) Rozhodnutí o odměnách za výkon funkcí 

neuvolněných členů zastupitelstva 
8) Diskuse 

 
k bodu 1) Ing. Miloslav Feglar zahájil zasedání 

a předal osvědčení o zvolení členům zastupi-
telstva. 

k bodu 2) Členové zastupitelstva složili a pode-
psali slib. 

k bodu 3) Ověřovateli zápisu byli zvoleni p. 
Kottová a Ing. Feglar, zapisovatelem Ing. Sai-
ner. 

k bodu 4) Zastupitelé schválili navržený pro-
gram. 

k bodu 5) Ing. Feglar podal návrh na zvolení 
starostkou obce p. Ecklovou. Další návrh ne-
byl předložen. 

Usnesení č. 1/2010 
Zastupitelstvo obce  z v o l i l o  starostkou obce 
p. Stanislavu Ecklovou. 

Pro:7, Proti: 0, Zdržel se: 1 
Ing. Sainer podal návrh na zvolení místosta-

rosty obce Ing. Feglara. MUDr. Růžička podal 
návrh na zvolení místostarosty obce JUDr. Ku-
číkovou. JUDr. Kučíková návrh odmítla. 

Usnesení č. 2/2010 
Zastupitelstvo obce  z v o l i l o  místostarostou 
obce Ing. Miloslava Feglara. 

Pro:6, Proti: 0, Zdržel se: 2 
k bodu 6) Zastupitelstvo zřídilo finanční a kont-

rolní výbor ve složení: 
-  finanční výbor: p. Kottová, Ing. Sainer, MU-

Dr. Růžička 
- kontrolní výbor: Mgr. Zorková, JUDr. Kučí-
ková, MUDr. Macas 

Usnesení č. 3/2010 
Zastupitelstvo obce  z v o l i l o  předsedou fi-
nančního výboru p. Kottovou. 

Pro:7, Proti: 0, Zdržel se: 1 
Usnesení č. 4/2010 

Zastupitelstvo obce  z v o l i l o  předsedou kon-
trolního výboru Mgr. Zorkovou. 

Pro: 7, Proti: 0, Zdržel se: 1 
k bodu 7) Starostka obce navrhla odměny pro 
neuvolněné členy zastupitelstva. 

Usnesení č. 5/2010 
Zastupitelstvo obce  o d s o u h l a s i l o 
- výši odměny pro místostarostu obce dle Přílo-

hy č. 1 k nařízení vlády č. 37/2003 Sb., ve 
znění nařízení vlády č. 20/2009 Sb.  

 - výši odměny pro členy zastupitelstva obce dle 
Přílohy č. 1 k nařízení vlády č. 37/2003 Sb., 
ve znění nařízení vlády č. 20/2009 Sb.  

k bodu 8) - požadavek na zvýšení informova-
nosti občanů (webové stránky, vývěsní deska 
apod.) 
- likvidace odpadu v roce 2011 

Stanislava Ecklová - starostka obce 
 

Na přípravě tohoto čísla se podíleli:  
Ing. Miloslav Feglar, Stanislava Ecklová, Mgr. Jiřina Zorková, PhDr. Lenka Havlíčková,  

Miroslava Kubátová a MUDr. Michal Macas, MBA - vedoucí redakční rady. 

Dne 13.12.2010 od 8.00 do 12.30 hod. bude 
přerušena dodávka elektřiny v Mokrovratech 
z TS 7083 – kabelové vedení pro č.p. 44 a no-
vostavby za restaurací. 

Zprávy z obce 

Svozové známky TKO na rok 2011 

Zprávy z OÚ 

Ve středu 8.12. 2010 bude zahájen na OÚ 
Mokrovraty prodej svozových známek TKO na 
rok 2011. 

Ceny známek: 
celoroční svoz (každý týden)           2.240,- 
1x za 14 dní (po celý rok)                1.570,- 
sezonní -1x za týden v zimě            2.120,- 
-1x za 14 dní v létě 
zimní (1x za týden v zimě)              1.680,- 
měsíční ( 1x za měsíc po celý rok)  1.130,-  

Oznámení  
o přerušení dodávky elektřiny 



 

Nově zvolení členové zastupitelstva obce se 
sešli na ustavujícím zasedání dne 8. 11. 
2010, kde složili slib člena zastupitelstva 
obce, schválili Jednací řád zastupitelstva 
obce, veřejným hlasováním zvolili starostou 
obce pana Jiřího Šťástku a místostarostou 
obce pana Víta Šišku. 
Dále zastupitelstvo obce projednalo, roz-
hodlo nebo přijalo stanoviska zejména ve 
věci: 
► žádosti stavebníka Ing. Zdeňka Mušky o 

souhlas s umístěním bazénu na pozemku 
parc.č. 275 v k.ú. Záborná Lhota, 

► zápisu odboru finanční kontroly KÚ Středo-
českého kraje z dílčího přezkoumání hospo-
daření obce za rok 2010, 

► žádosti stavebníka MUDr. Františka Běliny, 
CSc. o vydání souhlasu vlastníka sousední-
ho pozemku s výstavbou domovní ČOV na 
pozemku parc.č. 16/5 v k.ú. Hněvšín, 

► opakované žádost Ing. Jana Štěchovského o 
prodej nebo pronájem části pozemku obce 
parc.č. 1131/2 v k.ú. Prostřední Lhota o 
výměře 152 m2,  

► žádosti Svazu postižených civilizačními 
chorobami v ČR, o.s., ZO Nový Knín, o 
finanční příspěvek na činnost,  

► nabídek pp. Martina Moulíka a Bohuslava 
Maška k uzavření smlouvy o dílo na úklid 
sněhu na místních komunikacích v obci 
pro zimu 2010/2011, 

► žádosti ÚO HZS Příbram o souhlas obce 
s výměnou rotační poplachové sirény za 
moderní elektronickou. Cílem projektu je 
zajištění včasného varování a vyrozumění 
obyvatelstva v oblastech pohrožených po-
vodněmi,  

► návrhu ke jmenování členů inventarizační 

 

Zprávy ze zasedání zastupitelstva obce  

listopad 2010 číslo 11 

Chotilský 
    zpravodaj   

 

Chotilský 
    zpravodaj   

komise ve složení: předseda: Vít Šiška, členo-
vé: Alena Mašková, Stanislava Krejčíková, 
Josef Lukavský,  

► návrhu na pořízení upomínkových předmětů 
na silvestrovský výšlap občanů k rozhledně na 
Veselém vrchu,  

► návrhu poplatkové povinnosti za provoz sys-
tému nakládání s komunálním odpadem pro 
rok 2011 v návaznosti na pořízení kontejnerů 
o objemu 1100 l. 

Závěrem zasedání starosta obce vyjádřil přesvěd-
čení, že zastupitelstvo obce bude v novém slože-
ní pracovat stejně zodpovědně jako zastupitel-
stvo minulé.                                                -OÚ- 

Váženým občanům Chotilska oznamujeme, že 
jsou na obecním úřadě k vyzvednutí známky 
společnosti DOKAS na svoz směsného komu-
nálního odpadu pro rok 2011. Hodnota a počet 
známek budou určovány počtem členů domác-
nosti podle stejného klíče jako loni. Známky 
budou vydávány do středy 29. 12. 2010, pod-
mínkou bezplatného vydání známky je úhrada 
veškerých splatných závazků vůči obci vznik-
lých do roku 2010.                                 -OÚ- 

Známky na popelnice 

Kultura 

Kulturní dům v Sedlčanech uvede: 
* 5. prosince v 15,00 hodin Mikulášskou pohád-
ku pro rodiče s dětmi  

„S čerty nejsou žerty“.  
Hraje Divadlo hudby Nymburk. „Po skončení 
pohádky obdrží každé dítě ve vstupní hale 
KDJS malý dárek přímo od samotného Mikulá-
še!!!“ 



 

Konec roku se blíží a s ním i nej-
krásnější svátky plné dárků. 
Děti z Mateřské školy v Korkyni 
jeden takový předčasný vánoční 
dárek dostaly už teď. 
Díky laskavosti sponzora Zátiší 
Group Praha a Obce Korkyně se 
podařilo dát dohromady finanční 

prostředky a vybudovat větší část dětského hřiště v prostorách zahrady mateřské školy. Nové dět-
ské hřiště, které se bude postupně rozšiřovat, dětem moc chybělo. Přes veškerou snahu Ob-
ce Korkyně se nedařilo finanční prostředky získat, až nyní. 

Dovolte mi, abych tímto poděkovala Obci Korkyně, panu starostovi B. Povalilovi, který vždy a 
vše řeší ve prospěch naší mateřské školy. 

Dále chci moc poděkovat manželům Čampulkovým ze Záborné Lhoty, kteří zprostředkovali 
finanční dar od Zátiší Group Praha. 

Velmi děkujeme také Obcím Chotilsko a Čím. Díky jejich skvělé spolupráci s Obcí Korkyně se 
podařilo v loňském roce nově vybavit a zařídit hernu v naší mateřské škole. 

Stále je co vylepšovat a zdokonalovat, ale s takovými lidmi v čele obcí, kterým leží na srdci pro-
středí, ve kterém vyrůstají, rozvíjejí se a učí naše děti - budoucí generace, se nám to jistě bude dařit 
i nadále. 

Všem ještě jednou děkujeme za podporu a spolupráci. 
 
Krásné vánoční svátky plné pohody, štěstí a dárků srdečně přeje za všechny děti a zaměstnance 

Mateřské školy v Korkyni 
                                                                                                Zdena Černohorská - ředitelka MŠ 

Vstupenky na pohádku spojenou se symbolic-
kou mikulášskou nadílkou si zakupte 
v předprodeji na radnici v Sedlčanech tel. 
318 821 158 nebo půl hodiny před začátkem 
hry v pokladně kulturního domu. 

* 6. prosince v 18,00 hodin Adventní předsta-
vení žáků ZUŠ Sedlčany. V pořadu vystoupí 
žáci nejen hudebního oboru, ale i malí taneč-
níci, žáci literárně dramatického oboru a také 
výtvarníci. 

* 9. prosince v 19,30 hodin Vánoční koncert 
Orchestru Václava Hybše. Hosty  

„Vánočního koncertu 2010“ 
budou známí umělci: Iveta Dufková, Vlasti-
mil Harapes, Jan Smigmator, Irena Kousalo-
vá, Hana Hložková. Diváci se mohou těšit na 
vánoční písně a nejznámější koledy. 

* 15. prosince v 19,00 hodin Vánoční koncert 
pěveckých sborů Záboj a Zábojáček. 
Na programu budou klasické vánoční písně, 
ale i melodie z oblasti populární tvorby. 

* 26. prosince v 15,00 hodin Vánoční koncert, 
ve kterém bude účinkovat soubor MUSICA 
BOHEMICA. Musica Bohemica používá 
historické nástroje, lidové nástroje i nástroje 
vlastní konstrukce. Stylově laděný vánoční 
program nabídne návštěvníkům kromě jiného 
Zpěvy vánoční, Hudbu pro čas Vánoc, České 
a moravské koledy a mnoho dalších skladeb. 
Pořadem provází dirigent, skladatel a zaklada-
tel souboru Musica Bohemica Jaroslav Krček. 

Vstupenky si můžete zakoupit v kanceláři před-
prodeje na radnici v Sedlčanech nebo si je zajis-
tit telefonem 318 821 158. 

VÁNOČNÍ ARANŽOVÁNÍ 
Rádi bychom Vás všechny bez rozdílu věku pozvali  

na předvánoční posezení s malým vánočním občerstvením  
spojeným s přípravou svícnu pro vánoční stůl.  

Budeme se na Vás těšit  18.prosince 2010 v 15 hodin  
na Obecním úřadu v Chotilsku. 

Monika Kurešová 

Vánoční dárek 

Jak jsme vyráběli vánoční ozdoby 
V sobotu 20. listopadu se mi podařilo strávit nádherné odpoledne. Jak se mi to podařilo?  
Začalo to nápadem Stáni Krejčíkové slavnostně rozsvítit vánoční strom v Chotilsku a pokusit se 

tak založit novou tradici, při které bychom se mohli všichni scházet a připomenout si nastávající 
vánoční svátky. No a potom přišla Katka Šišková a Martina Křížová s nápadem sezvat maminky 



 

s dětmi a společně se pokusit vyrobit vánoční ozdoby pro tento strom. Netušily jsme, kolik se nás 
sejde, tajně jsme doufaly, že se pár lidí objeví. Jak 
velké a milé bylo naše překvapení! Sešlo se nás 44 (a 
zastoupeny byly všechny generace). Všichni se úkolu 
zhostili báječně. Někdo připravoval ozdoby, někdo 
navlékal vánoční řetěz, děti skládaly vánoční výzdoby 
a vánoční řetězy z papíru. Všichni jsme si přitom 
mohli mezi sebou popovídat a někteří i seznámit 

s novými 
l i d m i . 
D ě k u j i 
m o c 
všem, kteří si udělali čas, přišli a pomáhali. Zároveň i 
díky Obecnímu úřadu v Chotilsku, který nám posky-
tl „azyl“ a finanční příspěvek na materiál. Troufám si 
říci za všechny zúčastněné, že to bylo moc příjemně 
strávené odpoledne a velmi brzy si něco podobného 
rádi zopakujeme. Přeji příjemné vánoce všem. 

Monika Kurešová 

Výsledky fotbalových utkání – podzim 2010  
 

III. třída, skupina B 
kolo 
  1.  Prostřední Lhota – Krásná Hora B       6 : 3 
  2.   Malá Hraštice – Prostřední Lhota         2 : 1 
  3.  Prostřední Lhota – Obory                     6 : 0 
  4.  Velká Lečice - Prostřední Lhota           3 : 1 
  5.  Prostřední Lhota – Kamýk                   2 : 1 
  6.  Nový Knín B – Prostřední Lhota          7 : 1 
  7.  Prostřední Lhota – Kosova Hora          4 : 2 
  8.  Stará Huť – Prostřední Lhota               3 : 0 
  9.  Prostřední Lhota – Hříměždice             2 : 2 
10.  Dublovice B – Prostřední Lhota           2 : 1 
11.  Prostřední Lhota – Počepice                 2 : 2 
12.  Mokrovraty – Prostřední Lhota            4 : 1 
13.  Prostřední Lhota – Daleké Dušníky B 0 : 3 

 
pořadí                          góly      body 
  1. Nový Knín B      51 : 13       33 
  2. Malá Hraštice     32 : 12       29 
  3. Mokrovraty         36 : 20       29 
  4. Kamýk                38 : 24       23 
  5. Stará Huť            34 : 21       23 
  6. Kosova Hora      34 : 27       20 
  7. Dal.Dušníky B    35 : 24       19 
  8. Hříměždice         27 : 27       17 
  9. Prostř.Lhota        27 : 34       14 
10. Velká Lečice      20 : 31       13 
11. Počepice             17 : 34       13 
12. Krásná Hora B    29 : 46       10 
13. Dublovice B       14 : 47       10 
14. Obory                  11 : 51         4 

IV. třída, skupina B 
kolo 
  1.  Prostřední Lhota B – Hříměždice         1 : 0 
  2.  Malá Hraštice – Prostř- Lhota B          4 : 2 
  3.  Prostř. Lhota B – Dolní Hbity B          3 : 1 
  4.  Petrovice B – Prostřední Lhota B        3 : 0 
  5.  Prostřední Lhota B – Kamýk B            3 : 1 
  6.  Nová Ves B – Prostřední Lhota B        4 : 2 
  7.  Prostřední Lhota B – Nečín B              1 : 2 
  8.  Jesenice B – Prostřední Lhota B          4 : 1 
  9.  Prostř. Lhota B – Borotice B                6 : 2 
10.   Stará Huť B – Prostř. Lhota B             6 : 2 
11.   Prostř. Lhota B – Zduchovice B          1 : 0 
12.   Kňovice – Prostřední Lhota B             6 : 1 
13.   Prostř. Lhota B – Vysoký Chlumec    7 : 4 

 
pořadí                             góly     body 
  1. Petrovice B              54 : 14     34 
  2. Nečín B                   33 : 19     27 
  3. Jesenice B               52 : 25     26 
  4. Kňovice                   38 : 25     21 
  5. Dolní Hbity B         32 : 28     21 
  6. Malá Hraštice B      23 : 25     20 
  7. Vysoký Chlumec    33 : 26     18 
  8. Prostř.Lhota B         30 : 37     18 
  9. Hříměždice B          17 : 30     17 
10. Nová Ves B             40 : 38     16 
11. Stará Huť B             29 : 39     15 
12. Zduchovice B          30 : 55     14 
13. Kamýk B                 21 : 38       7 
14. Borotice B               20 : 53       4 

Sport 

 

 



 

Nedávno jsme si připomněli výročí listopado-
vých událostí z roku 1989, které je každoročně 
omíláno téměř stejně pečlivě jako ještě před 25 
lety Vítězný únor či VŘSR. Nicméně to nemění 
nic na tom, že ty události přinesly řadu změn. 
Některé, jak už to bývá, k lepšímu, jiné spíš 
naopak. 

Jednou z oblastí, jichž se polistopadové změ-
ny dotkly, bylo vězeňství. Byla vyhlášena roz-
sáhlá amnestie, zrušen trest smrti – a vedle toho 
se začalo mluvit i o humanizaci věznic (a občas 
i něco dělat). A to tak intenzívně, až to 
v některých spoluobčanech začalo budit závist. 
Protože ti, kdo něco provedli, si sedí v klídku a 
teplíčku v interhotelu Bory, zatímco my, kdo 
tady lítáme z práce do práce (nebo z pracáku na 
adresy firem nabízejících zaměstnání a zase na 
pracák a tak pořád dokola), můžeme civět leda 
tak do čím dál reformovanějších šrajtoflí.  

A někdy se zdá, jako by vývoj těmto škarohlí-
dům dával za pravdu a mnozí skutečně netouži-
li po ničem jiném než po pohodlném posezení 
v humanizovaném lapáku (i když ti z našich 
spoluobčanů, kteří mají s pobytem v lochu zku-
šenosti, by to asi tak růžově nelíčili). V České 
republice totiž k 31. prosinci 2007 dlelo za mří-
žemi celkem 18 901 osob, což představuje 
182 uvězněných lidí v přepočtu na sto tisíc oby-
vatel (zhruba 3,3 vězně na město o velikosti 
Nového Knína). Na Slovensku „sedělo“ celkem 
7 986 lidí, čili na sto tisíc obyvatel tam připada-
lo celkem 148 vězňů. Nebylo by tedy lepší po-
měry v těch „nápravně-rekreačních zařízeních“ 
zpřísnit, aby se do nich těm grázlíkům zas až 
tolik nechtělo? 

A tak jsem se mrkl na některé internetové 
zdroje, které se vězeňství ve světě nějak dotý-
kají.  

Jako jeden z prvních se mým očím namanul 
článek1 o jedné okresní věznici nedaleko Phoe-
nixu v americké Arizoně. Tamní šerif Joe Arpa-
io nechal zbudovat vězeňský areál ze stanů obe-
hnaných ostnatým drátem. Je to levnější než 
jakákoli jiná věznice. Vězňové i vězenkyně 
pracují v okolních městech v řetězech, za jíd-
lo – často prošlé – musí platit. 

„Kriminálníci mají být potrestáni za svůj zlo-
čin – a ne žít v luxusu do doby, než budou pod-

míněně propuštěni, aby vylezli ven a znovu 
páchali další zločiny, takže se vrátí zpátky a 
budou tu žít za peníze daňových poplatníků a 
budou si užívat věcí, kterých si mnozí poplatní-
ci nemůžou dovolit,“ řekl šerif, když teploty ve 
stanech dosahovaly 53 stupňů. A pochvaluje si, 
že pětadevadesát procent vězňů je prvotresta-
ných, jen pět procent se jich do jeho věznice 
vrací. A autor článku Mike Wharton dodává, že 
kdyby takové byly všechny věznice, mohlo by 
být o trochu méně zločinů. 

A pak jsem zkusil najít případ opačný. Už 
z dřívějška jsem věděl, že nejlepší bude zajímat 
se o nápravná zařízení ve Skandinávii. Při-
nejmenším od doby, kdy jsem v novinách četl o 
Čechovi, kterého ve Švédsku chytili s několika 
kilogramy heroinu a on po odsouzení dělal vše 
možné proti tomu (na rozdíl od podobného pří-
padu v Thajsku), aby byl předán do české věz-
nice. A tak jsem zapátral a našel jsem příklad 
z Norska. Vlastně dva příklady. 

První2 se týkal českého emigranta, kterého 
chytili za volantem pod vlivem alkoholu. Sank-
ce byla opravdu tvrdá: dvacet dní ve vězení 
plus pokuta 40 000 norských korun a nutnost 
znovu dělat autoškolu za 60 000 norských ko-
run. Ovšem pobyt v onom nápravném zařízení 
prý stál za to: „Jinak pobyt ve vězení je supr. 
Žádná cela, prostě hotel, pokoj sám pro sebe, 
televize, lednička, dvd. Pětkrát denně jídlo, 
dvakrát teplé, 3krát švédský stůl. No hotel!!“ 

To byl jeden příklad. A druhý? Věznice 
Bastøy3 na stejnojmenném ostrově vzdáleném 
asi 75 kilometrů od Osla4. Jde o „otevřenou“ 
věznici, tj. o nápravné zařízení jen s minimální 
ostrahou. Přitom v něm „sedí“ nejen pachatelé 
mírných deliktů – větší část svého trestu si zde 
odpykal i nejznámější norský sériový vrah, bý-
valý ředitel soukromého sanatoria Arnfinn Nes-
set, v 70. letech odsouzený za vraždy 22 starých 
lidí.  

Většinou se sem odsouzení dostanou poté, co 
určitý stupeň nápravy či nějakou motivaci ke 
změně chování osvědčili ve věznici s přísnějším 
režimem (ale i ty mají slušný standard – jen 
přísnější ostrahu), bez ohledu na to, za co sedí. 
Po přemístění na Bastøy absolvují kurs život-
ních dovedností, kde se učí připravovat jídlo, 
prát si prádlo a dbát o osobní hygienu. V té do-

Račte posedět 
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bě jsou umístěni v domech po šestnácti odsou-
zených. Poté se mohou přestěhovat do menších 
domů, kde žijí po pěti (každý má svou ložnici, 
ale dělí se o společnou koupelnu, kuchyni a 
obývací místnost). Součástí výchovy je mimo 
jiné to, že vězňové udržují v čistotě své příbyt-
ky a snídaně a večeře si připravují sami. Vězňo-
vé samozřejmě musí pracovat na ústavní far-
mě – už proto, aby získali pracovní návyky pro 
život po propuštění – ale po práci mají možnost 
běžkovat, hrát tenis, jezdit na koních nebo si jít 
zaplavat na pláž. (Samozřejmě v závislosti na 
ročním období: v zimě jim moře nikdo nevyhří-
vá a v létě se umělé zasněžování ostrova také 
nekoná – tak daleko dosud vězeňství ani 
v Norsku nedospělo. Ale pokud tam zajede spá-
chat nějaký delikt Kateřina Neumannová, třeba 
tuto inovaci navrhne.) Po třetí hodině odpolední 
zůstává ze 69 zaměstnanců ostrahy (česky: ba-
chařů) na ostrově pouhých pět. Přesto je pokusů 
o útěk minimum: odkroutit si trest v tomto pro-
středí je přece jen příjemnější než se stresovat 
životem na útěku. 

„Mnoho Norů (a tím spíš Čechů – pozn. MH) 
si myslí, že jsme k vězňům příliš shovívaví. 
Měli by přece být potrestáni. Ale to je největší 
chyba, kterou opakujeme už od 16. století. Prá-
vě takový model z nich činí ještě horší lidi,“ 
vysvětluje ředitel věznice Øyvind Alnæs. „Mu-
síte věřit, že lidé se rodí dobří,“ dodává5.  

Toto byly samozřejmě extrémní příklady. 
V USA jistě existují i věznice s mírnějším reži-
mem než ta arizonská a v Norsku věznice přís-
nější než Bastøy. Nicméně i v průměru bude 
režim v norských věznicích zřejmě podstatně 
mírnější než v těch amerických. A jak se to 
odráží na kriminalitě v jednotlivých zemích? 
Na to může odpovědět například statistika do-
stupná na adrese http://www.kcl.ac.uk/depsta/
law/research/icps/downloads/wppl-8th_41.pdf6. 

Ta zachycuje údaje známé k začátku prosince 
2008 – a ty jsou opravdu zajímavé. Spojené 
státy americké, onen vzor „svobodného světa“, 
na svém území k 31. prosinci 2007 věznily cel-
kem 2 293 157 lidí. To představuje jeden 
z nejvyšších počtů vězňů v absolutním vyjádře-
ní7. V přepočtu jde o 756 vězňů na sto tisíc oby-
vatel (tj. na město o velikosti Nového Knína 
tam připadá téměř 14 vězňů), což je vůbec nej-
vyšší podíl, nepočítáme-li země, kde tyto údaje 
nejsou dostupné (jako je např. Severní Korea). 
USA v tomto ukazateli předběhly dokonce i 
Rusko s jeho „tradicí“ GULAGu. Tam se k 1. 
listopadu 2008 ve věznicích nacházelo 891 738 
lidí, což představovalo 629 vězňů na 100 000 
obyvatel. České a slovenské údaje se objevily 
na začátku tohoto článku. A jak je tomu ve 
Skandinávii? Největší podíl vězňů tam mělo 
Švédsko: celkem 6 770 vězňů (01.10.2007), což 
představovalo 74 vězňů na 100 000 obyvatel 
(tedy méně než desetinu oproti USA a polovinu 
ve srovnání se Slovenskem), v Norsku se k 1. 
srpnu 2008 nacházelo 3 276 vězňů, tj. 69 vězňů 
na 100 000 obyvatel, a ve Finsku to k 1. lednu 
2008 bylo 3 370 vězňů, což znamenalo 
64 vězňů na 100 000 obyvatel (tj. na město o 
velikosti Nového Knína necelých 1,2 vězňů). 

Že by ten norský model vězeňství fungoval? 
V mnohém jistě ano, systém převýchovy je 
propracovaný a zřejmě konzultovaný se špičko-
vými psychology (i když nenapravitelní zločin-
ci se občas vyskytnou i při sebelepším systému 
vězeňství). Jenže ono to asi nebude jen v těch 
věznicích. Jako důležitější totiž vidím to, aby ti, 
kdo poctivě pracovat chtějí, poctivou práci 
opravdu nalezli a ta práce aby také byla poctivě 
zaplacena. Aby se s její pomocí dalo dosáhnout 
aspoň takové životní úrovně jako v těch – na 
naše poměry – fešáckých kriminálech. 

 

1)    http://outsidermedia.cz/Veznice-v-Arizone-1.aspx 
2)    http://www.severskelisty.cz/kaleido/kale0348.htm 
3)    Oficiální webová adresa tohoto ústavu, jehož vzhled kriminál moc nepřipomíná, je http://www.

bastoyfengsel.no/. Web je sice v norštině, ale za prohlédnutí stojí přinejmenším fotografie. 
4)    http://www.severskelisty.cz/kaleido/kale0251.htm 
5)    Další informace o fungování této věznice lze nalézt na adrese http://www.severskelisty.cz/kaleido/

kale0349.htm 
6)    Pěknou interaktivní mapu s touž statistikou lze najít na adrese http://www.edutube.org/intractive/prison-

population-capita 
7)    Jde o vůbec nejvyšší počet vězňů, vyšší než v miliardové Číně; pokud bychom ovšem počítali další druhy 

zadržení (které se v Číně počítají zvlášť ), vedla by Čína. 

Miloš Hlávka 



 

Stručně o akcích základní školy… 
 
* V úterý 14. září se konal tradiční pochod žáků 

2. stupně podél Kocáby do Štěchovic. 
* Ve středu 23. září proběhla literární exkurze 

žáků 9. třídy po stopách Jana Nerudy v Praze. 
* 27.9. žáci 2. stupně navštívili Křižovnický 

špýchar v Prostřední Lhotě.  
* 4.10. se konal florbalový turnaj v Kamýku n. 

Vltavou, kterého se kromě naší školy ještě 
zúčastnili žáci ZŠ Kamýk n.Vlt., ZŠ Nečín, 
ZŠ Dolní Hbity a 1. ZŠ Dobříš. V kategorii 
chlapců 6. a 7. ročníku se nám příliš nedařilo 
a obsadili jsme 3. místo. 

 
1. místo   1.ZŠ Dobříš       12 bodů   skóre 10:2  
2. místo   ZŠ Nečín              9 bodů   skóre   7:3 
3. místo   ZŠ Nový Knín     6 bodů   skóre   6:10  
4. místo   ZŠ Kamýk n.Vlt   2 body   skóre   5: 9 
5. místo   ZŠ Dolní Hbity    1 bod     skóre   2:6  

 
V kategorii 8. a 9. ročníku naše družstvo pro-

šlo bez problému všemi zápasy a obsadilo 
jednoznačně první místo.  

1. místo   ZŠ Nový Knín     12 bodů skóre 12:1 
2. místo   1.ZŠ Dobříš           9 bodů skóre 11:4 
3. místo   ZŠ Nečín                5 bodů skóre   3:4  
4. místo   ZŠ Dolní Hbity      3 body skóre   2:8  
5. místo   ZŠ Kamýk n.Vlt.   1 bod   skóre   0:11  

 

Novoknínský zpravodaj                                    16                                                   listopad  2010 

Michal Váňa dvojnásobným  
vicemistrem světa ve sportovním aerobiku   

 

Čeští reprezentanti ve sportovním aerobiku a fitness převálcovali suverénně své soupeře 
v kategorii kadetů a juniorů na ve dnech 18. – 24. října 2010 na mistrovství světa v Eindhovenu. 
V kategorii kadetů (11 – 13 let ) pak zněla vždy pouze jen česká hymna. Mezi úspěšnými repre-
zentanty České republiky v této kategorii byl i Michal Váňa z Libčic, žák 8. třídy naší základní 
školy, který vybojoval hned dvě stříbrné medaile: v kategorii jednotlivců a v párech (partnerka 
Veronika Šeráková). Blahopřejeme !!!  

Michal Váňa je členem oddílu AEROBIC STUDIO DVOJKA SEDLČANY již více než pět let 
a aerobik ho stále velice baví. Trénuje 3-4 x týdně dvě hodiny a i když mu na další záliby moc 
času nezbývá, rád ještě jezdí na kole, plave a věnuje se i práci s počítačem. Ve škole ho nejvíce 
baví tělesná výchova a především pak florbal. Jeho největším přáním je konečně stanout i na tom 

nejvyšším stupínku a vyhrát zlatou medaili v příštím roce 
na mistrovství světa, které se bude konat v Austrálii.  
Michale, ať se to podaří!  
 
Michal Váňa s medailemi  

Okénko ze školství 

 

Michal Váňa  
na stupních vítězů  

(první zleva)  
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* 11.10. Žáci 9. třídy navštívili expozice Hor-
nického muzea v Příbrami.  

* 12.10. se žáci 8. a 9. třídy zúčastnili turnaje 
v minikopané na Dobříši, kde obsadili 4. mís-
to  
(další účastníci: ZŠ Březnice, 1.ZŠ Dobříš, 2.
ZŠ Dobříš, ZŠ Nečín). 

* 12. a 14.10. navštívili v rámci tématu volba 
povolání žáci 9. třídy Úřad práce v Příbrami. 

* 20. října se ve škole uskutečnila soutěž Příro-
dovědný klokan. 

* 11. listopadu zhlédli žáci 1. stupně v Divadle 
Antonína Dvořáka v Příbrami hru TŘI VLA-
SY DĚDA VŠEVĚDA 

* 3. listopadu pořádala naše škola miniturnaj ve 
florbalu pro kategorii žáků 6. a 7. tříd. Turnaj 
jsme hráli dvoukolově a štěstí nám vůbec 
nepřálo: z celkově šesti zápasů jsme čtyři 
prohráli pouze o jeden jediný gól. Bohužel 
konečný výsledek je především pro naše gol-
many asi nejhorší vizitkou za celou dobu, kdy 
ve škole florbal hrajeme.  

1. místo   ZŠ Nečín          15 bodů   skóre 28:18 
2. místo   1.ZŠ Dobříš        8 bodů   skóre 25:25 
3. místo   ZŠ Nový Knín   4 body   skóre 24:34  

* Následující den, 4. listopadu, následo-
val miniturnaj pro kategorii žáků 8. a 9. 
tříd, opět při stejném složení škol. Ten-
tokrát překvapili chlapci z Dobříše a 

bez problémů zvítězili. Naše druhé místo mě-
lo s ohledem na nelichotivé skóre poněkud 
trpkou příchuť. 
 

1. místo   1. ZŠ Dobříš       17 bodů   skóre 31:8 
2. místo   ZŠ N. Knín „A“   7 bodů   skóre 21:19   
3. místo   ZŠ Nečín              7 bodů   skóre 17:25 
4. místo   ZŠ N. Knín „B“   5 bodů   skóre 11:28   
 

* 8.11. se uskutečnila společná akce 3. a 9. tří-
dy na Čapkově Strži v rámci projektu Envi-
ronmentální prvek. 

 

* 16.11. absolvovala část žáků 8. třídy v rámci 
volitelného předmětu praktika z přírodopisu 
vzdělávací program ve středisku ekologické 
výchovy TEREZA v Praze, zbývající žáci 
7. – 9. třídy zhlédli v Praze v rámci prevence 
sociálně patologických jevů film PIKO. 

 

* 18.11. se žáci 1. stupně vypravili na Březové 
Hory do prostoru dolu Marie, aby se v rámci 
akce Hornický Mikuláš podívali, jak vypada-
lo hornické nebe a peklo. 

V ten samý den se ve škole konalo setkání rodi-
čů žáků 9. třídy se zástupci středních škol 
v rámci informací k volbě povolání.  

 
       PaedDr. Miloš Petřík  
                ředitel školy 
 

 

 
Družstvo žáků 6. a 7. třídy na turnaji  
dne 3.11.2010 

Na Hornickém Mikuláši 
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Opět se blíží advent a s ním jako předešlé 
roky možné účinkování pěv. sboru „Hlahol“ při 
rozsvícení vánočního stromu. Zpíváme z jedno-
ho prostého důvodu. Je to naše láska ke zpěvu, 
písničkám a radost z toho, že se naše vystoupení 
alespoň trochu líbí. 

Kdybychom potěšili jen malou část lidí, co 
přijdou, je to pro nás čest, že můžeme svým 
zpěvem pohladit po duši lidičky, kteří nás po-
slouchají. 

A teď se dostávám k tomu, co mě vedlo na-
psat tento dopis. Je v Kníně osoba, které ležíme 
hodně v žaludku. Vadí jí náš věk a cituji: Ty 
staré báby by už neměly vystupovat, zabírají 
místo a nedávají prostor druhým. Ty druhé sa-
mozřejmě myslí sebe, vždyť je tak mladá, ta 
osoba, je jí jenom 70 let a muzika kolem ní letě-
la takovým tempem, že se o ni zastavila jen 
nepatrná část. Asi má tato osoba z tohoto po-
znání komplexy a zlost si vylévá na „Hlaholu“. 
Ptám se, proč se snižuje k urážkám na naše oso-
by? Nám je naopak naprosto lhostejná. Jak je 
dobře, že tato osoba nemá tu moc rozhodovat, 
zda má „Hlahol“ účinkovat, nebo ne. Jak je 
dobře, že toto rozhodují představitelé města, 

jehož jménem vystupujeme. Za 
pěvecký sbor říkám - budeme 
respektovat každou změnu, která 

jistě nastane. Nikdy však se nesnížíme k tomu, 
abychom uráželi někoho jenom proto, že bude 
třeba vystupovat místo nás. Proto chci oné oso-
bě vzkázat jen toto. Za naše 35 leté účinkování 
se nemusíme stydět a žádám, neberte si členy 
sboru„ Hlahol“ do úst, nesaháte jim ani po kot-
níky !! 

„Hlahol“ se nikdy nemusel sám nabízet a shá-
nět někoho, kdo by o nás stál. Opak byl prav-
dou. Naše účinkování přesahovalo rámec okre-
su, ale i kraje. Komu se naše písničky líbily, 
vždy si k nám cestu našel. Celoživotní krédo 
našeho souboru bylo dělat radost druhým a to se 
nám myslím povedlo. Za toto chci moc poděko-
vat všem členům „Hlaholu“, že svým zpěvem 
ještě dnes dokáží rozdávat radost všem lidem. 
Ještě jednou můj veliký dík. 

Končím tento dopis s přáním všeho dobrého 
našim posluchačům a příznivcům. Přání hodně 
zdraví, štěstí, lásky všem spoluobčanům a všem 
dobrým lidem. Ať Vás toto naše přání provází o 
adventu,vánočních svátcích a celým rokem 
2011. To všem dobrým lidem přeje „Novo-
knínský pěvecký soubor Hlahol“ . 

               za pěv. soubor      B. Kottnauerová 

 Vážení přátelé a spoluobčané 



 

 

Nejprve vám dlužíme výsledky květnového turnaje:             Dále výsledky zářijového turnaje:  
4./ Kosan St.,                                                              4. /Souček O.,  
3./ Březinová L.,                                                         3. / Hájek Jiří,  
2./ Dragounová E.,                                                      2. / Douša M.,  
1./ Lomoz Vl.                                                              1. / Krotil Fr.  

Vítězem prvního turnaje se stala Čejdová R. 
Čtvrtého uchazeče o titul „Bulkař roku 2010“ jsme doplnili do superfinálového kvarteta. Stalo se 

tak v neděli 21. listopadu, kdy byl sehrán poslední turnaj tohoto roku v místním hostinci U Růžič-
ků. 

Na třináctou hodinu bylo registrováno šestnáct hráčů. Proto se mohlo hrát na čtyřech stolech, 
čtyři kola po 45 minutách a ve čtyřech hráčích. 

Konečné výsledky turnaje jsou tyto :  4. místo – Čejdová Růžena        
3. místo – Špaček Pavel  
2. místo – Hájek Marian                        
1. místo – Čejda Jaroslav  

Vítězové jednotlivých turnajů se po vzájemné dohodě sejdou někdy kolem svátků vánočních a 
z jejich středu vzejde „Bulkař roku 2010“ a držitel putovního poháru. Přesné datum a výsledek 
tohoto zápasu upřesníme příště. 

Nakonec nám dovolte popřát všem našim aktivním hráčům, ale i těm, kteří o nás už jenom čtou 
na těchto stránkách, všechno nejlepší, pevné zdraví a kousek toho štěstíčka během svátků vánoč-
ních a v novém roce 2011. 

Nový Knín 22.11.2010 /brf/ 

Bulka 
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Masáže sportovní  
a rekondiční, 

medová,  
odblokování,  

trakce 

Jana Picková 
Chramiště 9, 262 03 Nový Knín 
Tel. objed.: + 420 737 952 991 

                    E-mail: janicka.pickova 
                                  @seznam.cz 

 
Stavební firma 

zednictví 
Tomáš Bajko 

www.zednickeprace-pribram.cz 

zdivo, omítky,  

obklady, dlažby, 
podlahy,  

rekonstrukce, 
 zateplení fasád 

tel.: 723061223 



 

V hotelu U Mikulášků v Novém Kníně se uskutečnil první turnaj ze seriálu zimního turnaje 
v křížovém mariáši.  

Do soutěže se přihlásilo rekordních 60 účastníků, kteří se do Nového Knína sjeli z různých míst 
republiky. Dostavil se mimo jiné i řídící Sdružení hráčů mariáše pro Středočeský kraj Zdeněk To-
man z Mrače a celá řada skvělých mariášníků z Tábora, Jindřichova Hradce, Uhlířských Janovic, 
Sezimova Ústí, Zaječova, Hořovic, Podluh, Prahy, Berouna, Bubovic apod. Po slavnostním zahá-
jení za přítomnosti starosty Nového Knína p. Havlíčka a zástupce Příbramského deníku p. Kubíka 
následoval los a pak už hráči zasedali k jednotlivým stolům a poprvé si rozdali dvaatřicet karet. 
Následovala čtyři kola. Každé z nich se hrálo hodinu. Po skončení následovalo počítání o pořadí. 
A kdo byl nejlepší v prvním mariášnickém turnaji v Novém Kníně? 

Zvítězil Josef Mareš z Tábora, který jako jediný vyhrál všechny čtyři souboje se soupeři a vybo-
doval si :                                                                              12 b.           485,- Kč 

2. David Pavel                   Jindř.Hradec             11 b.           195,- Kč 
3. Neuman Míla                Dobříš                       10 b.           172,- Kč 
4. Volenec Jaroslav           Nová Živohošť           9 b.           120,- Kč 
5. Nugr František              Zaječov                       9 b.           117,- Kč 
6. Zimmermanová Jar.      Bystřice                      9 b.             85,- Kč 
7. Zápotocká Helena         Bubovice                    8 b.           192,- Kč 

Nejlepší hráči získali čtyři poháry a ceny věnované sponzory. Ceny se tentokráte nesly ve zna-
mení sladkostí. Bez ceny neodešel žádný hráč. 
Další turnaje v hotelu u Mikulášků v Novém Kníně :       28. 11. 2010   neděle v 10.00 hod. 

19. 12. 2010   neděle v 10.00 hod. 
16. 01. 2011   neděle v 10.00 hod. 
20. 02. 2011   neděle v 10.00 hod. 
20. 03. 2011   neděle v 10.00 hod. /závěr/ 

 
 

Měsíčník Novoknínský zpravodaj. 
Číslo 11/2010 vyšlo v Novém Kníně dne 29. listopadu 2010. 

Ministerstvem kultury ČR evidováno pod číslo MK ČR E 10608. 
Vydává Městský úřad Nový Knín, nám. Jiřího z Poděbrad 1, 262 03 Nový Knín, IČO 00242888 

Vítězem 1. turnaje v mariáši se stal hráč z Tábora 
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Prezentace od 09.00 hodin.  


